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PROTOKÓŁ  Nr XV/12 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 27 stycznia 2012 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1250.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Radni Rady Powiatu: Pani Renata Tomczak oraz Pan Andrzej Kaczanowicz, 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

• Sołtysi, 

• Marian Dziadul – redaktor „Głosu Koszalińskiego”, 

• Beata Pupin – pracownik M-GOPS w Bobolicach, 

• Aneta Jasiulek – M-GOPS w Bobolicach, 

• Dorota Tomczak – M-GOPS w Bobolicach,  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28 grudnia 2011 roku.  

3. Sprawozdanie roczne z prac zespołu do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie za 

2011 rok.  

4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwał  w sprawach : 
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1. zmian w budżecie gminy na 2012 rok;  

2. planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2012; 

3. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2012;  

4. uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Bobolice na 

rok 2012; 

5. uchwalenia 3 -letniego Gminnego programu wspierania rodziny  w Gminie Bobolice 

na lata 2012- 2014; 

6. określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących 

własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata i na 

czas nieoznaczony; 

7. wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości;  

8. ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych, opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych; 

6.  Trybuna sołecka 

7.  Trybuna obywatelska 

8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

9. Zakończenie obrad. 

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 28 grudnia 2011 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie roczne z prac zespołu do spraw przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie za 2011 rok.  
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Głos zabrała Pani Aneta Jasiulek przewodnicząca zespołu interdyscyplinarnego, która w 

imieniu Pani Kierownik M-GOPS Jolanty Stępień przedstawiła sprawozdanie z prac zespołu. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że zanim przejdzie do swojego 

sprawozdania to odniesie się do wystąpienia Pani Anety Jasiulek. Jest to osoba, która 

odpowiada w gminie za całość pracy i realizację ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w 

rodzinie. W swojej pracy Pani Jasiulek pracuje bardzo pomysłowo, jest zaangażowana w to co 

robi.  Gmina Bobolice została dostrzeżona przez Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej. 

Podsumowaniem pracy było opublikowanie w miesiącu listopadzie 2011 roku na stronie 

Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej informacja o skutkach obowiązywania ustawy o 

zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych ustaw. 

Gmina Bobolice jako jedyna z gmin województwa zachodniopomorskiego została wskazana 

w treści publikacji jako przykład dobrej praktyki za podejmowanie kompleksowych działań 

na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie, m.in.: prowadzenie Punktu Przeciwdziałania 

Przemocy "Sens", utworzenie Lokalnej Koalicji Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

"Podaj Dłoń", zorganizowanie szkolenia warsztatowego pn. "Interdyscyplinarne formu ły 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie", zorganizowanie spotkania służb działających na 

terenie Gminy na rzecz społeczności lokalnej.  

Następnie Pani Burmistrz przedstawiała swoje sprawozdanie w okresie między sesjami: 

Pani Burmistrz powiedziała, że wpłynęło pismo GDDKiA w sprawie dostosowania drogi 

krajowej nr 11 do parametrów drogi ekspresowej S-11. GDDKiA ze Szczecina informuje, że 

3 października 2011 roku przez RDOŚ została wydana decyzja środowiskowa dla tego 

przedsięwzięcia. Decyzja ta mówi o dostosowaniu drogi krajowej do parametrów drogi 

ekspresowej, decyzja obejmuje odcinek od Koszalina do początku obwodnicy Szczecinka, 

gmina Bobolice oczywiście w tym zadaniu mieści się. Zadanie to jako zadanie inwestycyjne 

zostało uwzględnione w programie budowy dróg krajowych na lata 2011-2015, dokumentację 

projektową po tych decyzjach środowiskowych łącznie z pozwoleniem na budowę zlecono 

dla opracowania dla takich odcinków jak: obwodnica Koszalina, obwodnica Sianowa na S-6 i 

odcinek S-11 od węzła Koszalin do węzła Bielice. Dla pozostałych odcinków S-11, czyli od 

początku Koszalina do początku obwodnicy Szczecinka termin rozpoczęcia prac 

projektowych jest jeszcze nieznany. Jest to ważny i duży krok do przodu, że decyzja 
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środowiskowa obejmuje cały odcinek, który nas interesuje. Na pozostałe informacje należy 

czekać.  

- na 29 lutego br na godzinę 13.00 Pani Burmistrz zaprosiła Przewodniczących Komisji oraz 

Rady Miejskiej na spotkanie do swojego gabinetu,  

- 5 stycznia br Pani Burmistrz uczestniczyła w spotkaniu opłatkowym razem z 

Przewodniczącym Rady Zdzisławem Czarneckim w Centrum Informacyjno-Edukacyjnym w 

Koszalinie na zaproszenie biskupa Edwarda Dajczaka, 

- 13 stycznia odbyło się spotkanie noworoczne na zaproszenie Starosty Koszalińskiego, Pani 

Burmistrz była obecna z reprezentacją gminy w osobach: Pan wiceprzewodniczący i 

jednocześnie sołtys Marek Golas, Pani sołtys Hanna Obławska, Pani sołtys Joanna Tomczak, 

Pani sołtys Helena Bubień i Pan sołtys i radny Krzysztof Czajkowski oraz radny Zdzisław 

Kurta,  

- 10 stycznia odbyła się dyskusja publiczna nad wyłożonym do zapoznania się z projektem 

planu zagospodarowania przestrzennego pod budowę farm elektrowni wiatrowych, dla farmy 

w okolicach Gozdu. Na dyskusji publicznej obecnych było 3 mieszkańców gminy Bobolice, 

obecni próbowali negować zapisy planu, ale uwagi, które były zgłaszane, nie były uwagami, 

które można było uznać w znaczeniu merytorycznym. Sesja, która będzie uchwalała projekt 

planu już jako dokument obowiązujący dla farmy Gozd odbędzie się w miesiącu marcu. 

Uchwalenie tego planu jest bardzo ważne dla rolników bo po jego uchwaleniu możliwy 

będzie wykup ziemi od ANR. W planie dla farmy Gozd, Drzewiany przewidzianych jest 29 

wiatraków. Przeprowadzone zostały dokładne analizy zasadności budowy również pod kątem 

uzyskania opinii od wszystkich organów, których uwagi należy uwzględnić w 

przygotowywanym projekcie planu zagospodarowania przestrzennego, 

- Pani Burmistrz powiedziała, że z dniem 10 stycznia br odwołała swojego zastępcę Pana Jana 

Mokrzyckiego. Swoją decyzję Pani Burmistrz podjęła po dokładnych przemyśleniach i była 

to bardzo trudna decyzja. Podejmując te decyzję Pani Burmistrz brała pod uwagę nie tylko 

względy merytoryczne, ale również zdrowotne, życzyła Panu Janowi Mokrzyckiemu zdrowia 

i podziękowała za prawie roczną wspólną współpracę, 

- 12 stycznia Pani Burmistrz wspólnie z Panią Skarbnik były obecne w Szczecinie w celu 

podpisania 2 kolejnych umów na dofinansowanie zadań, które są współfinansowane ze 

środków Unii Europejskiej: 

 * 1) projekt dotyczył pierwszego etapu budowy drogi Głowackiego – Szpitalna, 

wartość całkowita zadania 214,720 tyś. zł, dofinansowanie wynosi 75% kosztów 

kwalifikowanych tj. 132 tyś. zł, wkład własny gminy to 25%, czyli 82,720 tyś. zł. zadanie 

przewidziane do realizacji zgodnie z harmonogramem jest na luty – sierpień 2012. Zakres 
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rzeczowy obejmuje budowę ścieżki pieszo-rowerowej, budowę parkingu przystosowanych do 

osób niepełnosprawnych, oświetlenia energooszczędnego; 

 * 2) wniosek dotyczy stworzenia bazy sportowo-rekreacyjnej – ścieżka zdrowia z 

elementami placu zabaw, siłownią zewnętrzną, która powstanie przy placu rekreacyjnym ul. 

Dworcowa. Wartość całkowita zadania 84,275 tyś. zł, 80% dofinansowania czyli 54,812 tyś 

zł, wkład własny gminy 29,463 tyś. zł, realizacja II kwartał 2013 roku. Prace te obejmują 

przygotowanie terenu, dostawa i montaż urządzeń ze ścieżki zdrowia czyli siłownia 

zewnętrzna oraz placu zabaw;  

- Pani Burmistrz powiedziała, że odbywają się zebrania sprawozdawcze w jednostkach OSP, 

są to zebrania, które oceniają pracę jednostek w 2011 roku, do te pory odbyły się 2 takie 

zebrania w OSP Gozd i w OSP Drzewiany; 

- 19 stycznia odbyło się kolejne zaplanowane spotkanie z sołtysami; 

- 20 stycznia Pani Burmistrz brała udział w kolejnym posiedzeniu rady Izby Muzealnej w 

Bobolicach, rada poszerzyła się o 2 osoby: Pan Krzysztof Czajkowski i Ewa Sabatowicz. W 

tym roku Izba Muzealna będzie obchodziła swój jubileusz 10-lecia istnienia i jednym z 

elementów obchodów tego 10-lecia istnienia Izby będzie wystawa pracy polsko - języcznej, 

która odbędzie się w terminie obchodów Dni Bobolic czyli 20,21,22, lipiec i zostanie 

włączona do oficjalnego programu obchodów dni Bobolic. Tegoroczne Siemionalia odbędą 

się w Bobolicach 22 lipca. Po ostatnich Dożynkach Powiatowych, które odbyły się w 

Bobolicach Starostwu spodobał się nasz plac rekreacyjny, jakość pracy, która została 

zaprezentowana, przygotowań, zaangażowania i wobec tego zaproponowano, żeby 

Siemionalia przenieść na stałe do Bobolic. Jest to impreza, w której gmina nie uczestniczy 

finansowo, finansuje ją powiat koszaliński; 

- Pani Burmistrz poinformowała, że 21 lutego br odbędą się bezpłatne badania 

mammograficzne dla mieszkańców gminy Bobolice na rynku miejskim w ramach programu 

finansowanego przez NFZ. Program skierowany dla kobiet od 50-69 roku życia; 

- Pani Burmistrz poinformowała, że również w tym roku przyjmowane będą wnioski w 

zakresie usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest. Wnioski można składać do 29 

lutego 2012 roku. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.  
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 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” 

 

2) w sprawie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2012.  

 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej przedstawiła Przewodnicząca Pani Bożena Aksiutin. Stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Plan pracy Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawiła Pan Artur 

Tomczak Przewodniczący komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Plan pracy Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiała Pani Zofia Kęcel 

Przewodnicząca. Plan stanowi załącznik do protokołu.  

 

Plan pracy Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Strzelczak. Informacja stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Plan pracy Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku Publicznego 

przedstawiła Przewodnicząca Pani Justyna Terlecka. Stanowi załącznik do protokołu.   

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

3) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów 

Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2012.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Pupin Pracownik Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

  

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 

   

4) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Bobolice na rok 2012.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Pupin Pracownik Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

  

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

5) uchwalenia 3-letniego Gminnego programu wspierania rodziny w Gminie Bobolice na 

lata 2012-2014.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Dorota Tomczak  Pracownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

  

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

6) w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości 

stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas oznaczony dłuższy niż 3 

lata i na czas nieoznaczony.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek inspektor ds. gospodarki 

nieruchomościami powiedział, że: 

28 grudnia 2011 r. rada Miejska podjęła Uchwałę Nr XIV/126/11 w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich 

wydzierżawiania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata i na czas nieoznaczony. W opinii 

nadzoru prawnego Wojewody Zachodniopomorskiego zapisy §3, §8 oraz §9 ust. 3 wskazanej 

wyżej uchwały są niezgodne z zasadami techniki prawodawczej, w związku z czym należy je 
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uchylić. Niniejsza uchwała nie zawiera tych zapisów, zaś jej podjęcie dostosuje przepisy tego 

aktu prawa miejscowego do przepisów powszechnie obowiązującego prawa.   

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Pani Bożena Aksiutin powiedziała, że w przedstawionym projekcie uchwały został 

usunięty zapis, który mówił, że sprzedając lokal sprzedaje się go również z działką, na której 

stoi dany lokal. Nadzór prawny ten zapis uchylił, a przecież wiadomo, że ci co kupują lokal to 

również z działką. Dlaczego usunięto zapis? 

Odpowiedzi udzielił Pan Marcin Pachołek mówiąc, że ten zapis wynika z ustawy, gdzie nie 

ma możliwości sprzedaży lokalu mieszkalnego bez udziału w działce gruntu. Bez względu 

czy jest podjęta w tej sprawie uchwała rady miejskiej czy też jej nie ma.  

Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska powiedziała, że zgodnie z zasadami techniki 

prawodawczej, akta prawa lokalnego miejscowego, które podlegają publikacji w zapisie nie 

mogą mieć miejsca przepisy, które już są uregulowane ustawą, czyli aktem wyższego rzędu. 

Mając ustawę i uchwałę rady miejskiej to uchwała rady ma być uzupełnieniem, pewnych 

kwestii, które już są zawarte w ustawie.   

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.   

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek inspektor ds. gospodarki 

nieruchomościami powiedział, że:  

w toku prowadzonych w latach 2006 – 2007 przez Nadleśnictwo Tychowo prac geodezyjnych 

okazało się, że budynek mieszkalny oraz budynek gospodarczy położone w miejscowości 

Jatynia 8 (zabudowania byłej szkoły podstawowej w Jatyni), znajdują się na działce gruntu nr 

43 stanowiącej własność Nadleśnictwa Tychowo. Budynki te od kilkudziesięciu lat znajduje 

się w faktycznym władaniu Gminy Bobolice. W budynku mieszkalnym znajduje się lokal 

mieszkalny użytkowany obecnie przez Panią Jadwigę Kwaśny na podstawie umowy najmu 

zawartej z Zakładem Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach. Prace geodezyjne 

objęły również działkę nr 337/10 położoną w miejscowości Ujazd, obręb ewidencyjny 

Chmielno. Przedmiotowa nieruchomość została przejęta przez Nadleśnictwo Tychowo od 

Agencji Nieruchomości Rolnych. W wyniku geodezyjnego odtworzenia granicy działki nr 
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337/10 okazało się, że część tej działki użytkowana jest przez właścicieli nieruchomości 

sąsiednich między innymi jako ogrody przydomowe oraz miejsce postoju maszyn i innych 

urządzeń. Na przedmiotowej części działki nr 337/10 znajdują się ponadto sanitariaty oraz 

szamba obsługujące budynki posadowione na sąsiednich działkach. 

W związku z powyższym Nadleśnictwo Tychowo dokonało geodezyjnego podziału działki nr 

43 położonej w Jatyni oraz nr 337/10 położonej w Ujeździe, w ten sposób, że z działki nr 43 

wydzielona została jej część zabudowana budynkiem mieszkalnym oraz gospodarczym, zaś z 

działki nr 337/10 jej część faktycznie użytkowana przez mieszkańców Ujazdu. Po 

przeprowadzeniu podziałów geodezyjnych działka w Jatyni, zabudowana budynkiem 

mieszkalnym oraz budynkiem gospodarczym, oznaczona jest numerem 43/2, natomiast 

działka w Ujeździe numerem 358/1. Wydzielone w ten sposób nieruchomości Nadleśnictwo 

Tychowo proponuje przekazać Gminie Bobolice w drodze zamiany na części działek nr 48, 

56, 65 i 76 położone w obrębie ewidencyjnym Jatynia, część działki nr 9/1 położonej w 

obrębie ewidencyjnym Wojęcino, a ponadto działki nr  341 obręb ewidencyjny Chmielno, nr 

4/6 obręb ewidencyjny Darżewo, nr 12 obręb ewidencyjny Dobrociechy oraz nr 80, obręb 

ewidencyjny Jatynia. Nieruchomości te stanowią własność Gminy Bobolice i obecnie mają 

wyłącznie charakter dróg leśnych. Przekazanie części działek nr 48, 56, 65 i 76 położonych w 

obrębie ewidencyjnym Jatynia oraz części działki nr 9/1 położonej w obrębie ewidencyjnym 

Wojęcino, nastąpi po przeprowadzeniu podziałów geodezyjnych tych nieruchomości, 

mających na celu wydzielenie ich części stanowiących drogi wewnętrzne dojazdowe do 

gruntów Nadleśnictwa Tychowo. Mając na uwadze opisane wyżej okoliczności, w tym przede 

wszystkim konieczność uregulowania stanu prawnego co do gruntu pod budynkiem 

mieszkalnym nr 8 i gospodarczym w miejscowości Jatynia oraz gruntu użytkowanego przez 

mieszkańców miejscowości Ujazd, podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy 

za uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”    

 

8) w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych, opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.  
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Ireneusz Bielecki inspektor ds. komunalnych i 

ochrony środowiska powiedział, że:  

zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, właściciel nieruchomości 

zobowiązany jest do zawarcia umowy z podmiotem posiadającym zezwolenie Burmistrza na 

świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

lub w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

W przypadku, gdy właściciel nieruchomości nie udokumentuje korzystania z usług, o których 

mowa wyżej, przez okazanie takiej umowy i dowodów płacenia za takie usługi, Gmina 

zobowiązana jest zorganizować odbieranie odpadów komunalnych oraz opróżnianie 

zbiorników bezodpływowych z terenu nieruchomości. 

W takim wypadku Burmistrz wydaje właścicielowi nieruchomości decyzję z urzędu, w której 

ustala: 

- obowiązek uiszczania opłat za odbieranie odpadów komunalnych  lub opróżnianie 

zbiorników bezodpływowych, 

- wysokość opłat wyliczonych z zastosowaniem  stawek, 

-  terminy uiszczania opłat, 

- sposób i terminy udostępniania urządzeń lub zbiorników w celu ich opróżnienia. 

Decyzja wydawana jest na okres 1 roku. 

Decyzja ulega przedłużeniu w drodze decyzji wydawanej z urzędu, na kolejny okres, jeżeli 

właściciel nieruchomości nie przedstawi, na co najmniej 3 miesiące przed upływem daty 

obowiązywania decyzji, umowy, w której termin rozpoczęcia wykonywania usługi nie jest 

późniejszy niż data utraty mocy obowiązującej decyzji.   

Decyzji Burmistrz nadaje się rygor natychmiastowej wykonalności. 

         Górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych ustalono w oparciu o wniosek PGK Koszalin z dnia 10.01.2011 r. oraz  

kalkulację stawki wywozu 1 m3 ścieków do Oczyszczalni ścieków w Bobolicach, firm 

wywozowych posiadających zezwolenie na odbiór nieczystości ciekłych.  

Ponadto zgodnie z tą uchwała, podmiot świadczący usługi w zakresie odbierania odpadów lub 

opróżniania zbiorników bezodpływowych nie może pobierać opłat wyższych niż stawki 

ustalone w w/w uchwale. 

        Biorąc pod uwagę powyższe podjęcie uchwały  jest uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”    

 

Ad. 6. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej z obecnych sołtysów nikt nie zabrał głosu.  

Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska powiedziała, na temat konkursu „Działaj Lokalnie”. 

Celem konkursu „Działaj Lokalnie” jest aktywizowanie lokalnych społeczności wokół 

różnych celów o charakterze dobra wspólnego. Realizacji Programu służy organizowanie 

konkursów grantowych, w ramach których wspierane są projekty inicjujące współpracę 

mieszkańców z małych miejscowości. Dotychczas w Gminie Bobolice dofinansowanych było 

5 projektów na kwotę prawie 15 000 zł. Wspierane są przedsięwzięcia z różnych obszarów, 

zarówno kulturalno-edukacyjne, jak i promujących turystykę i przedsiębiorczość. Podstawą 

jest jednak zawsze lokalna aktywność. 9.03.2012 r. w godzinach 10:00 – 12:00 w sali nr 5 

Urzędu Miejskiego odbędzie się szkolenie dla osób chętnych wziąć udział w konkursie. 

Zostaną zaprezentowane wzorcowe projekty i omówione zostaną zasady wypełniania wniosku 

aplikacyjnego. Szkolenie skierowane jest do przedstawicieli instytucji i organizacji nie 

nastawionych na zysk: podmiotów mających status fundacji lub stowarzyszenia 

zarejestrowanego w KRS, szkół, domów kultury, bibliotek, klubów sportowych oraz grup 

nieformalnych, w których imieniu wniosek złoży organizacja lub instytucja posiadająca 

osobność prawną. Wszystkich zainteresowanych serdecznie zapraszamy i prosimy o 

potwierdzenie swojego uczestnictwa w szkoleniu do 29.02.2012 do p. Sylwii Czarneckiej, 

p.21 w Urzędzie Miejskim, tel: (094) 3458410 lub na adres e-mail: s.czarnecka@bobolice.pl  

Pani Skarbnik Beata Sempołowicz powiedziała, że chce zabrać głos w celach porządkowych 

wynikających z zakończenia 2011 roku. Przypomina sołtysom, że zgodnie z ustawą o 

finansach publicznych rok budżetowy zamykamy 31 grudnia. Były takie przypadki, że sołtysi 

przynosili faktury do sekretariatu 29-30 grudnia, zanim faktury te przeszły przez pocztę 

urzędową to niestety zostały już zapłacone w styczniu. W związku z tym faktury weszły w 

plany finansowe 2012 roku. Pani Skarbnik powiedziała, żeby sołtysi pamiętali o tych 

terminach i nie powielali tego samego błędu w latach następnych.   

 

Ad. 7.Trybuna obywatelska 
W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

Pani Renata Tomczak Radna Rady powiatu – powiedziała, że pod koniec 2011 roku Pan 

Krzysztof Sitarz Dyrektor M-GOK oraz Pan Bronisław Malinowski Kustosz Izby Muzealnej 
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zwrócili się do Pani radnej z prośbą o skierowanie działań w zakresie zakupu rzutnika przez 

Starostwo Powiatowe do Izby Muzealnej. Udało się, zakup został sfinalizowany, rzutnik jest 

na wyposażeniu Izby Muzealnej. Z całą pewnością zostanie wykorzystany podczas 

jubileuszu, o którym mówiła Pani Burmistrz. Pani radna zwróciła się z zapytaniem do Pani 

Burmistrz, czy w tym roku planowane są spotkania z mieszkańcami ? Jeżeli tak to w jakim 

terminie i na jakim etapie jest opracowanie dokumentacji kanalizacji dla miejscowości 

Cybulino? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że typowych spotkań wiejskich w tym roku nie 

będzie, sołtysi zostali o tym poinformowani. Natomiast będą odbywały się spotkania z 

rolnikami. Takich spotkań zaplanowanych jest 8 na terenie całej gminy, będzie to również 

odpowiedni moment, żeby zgłosić sprawy sołeckie. Pani Burmistrz mówiąc o tych 

spotkaniach poprosiła sołtysów o bieżące zgłaszanie spraw sołeckich. Odbywają się także raz 

na kwartał spotkania Pani Burmistrz z sołtysami więc kontakt z Panią Burmistrz jest bardzo 

dobry. Natomiast jeżeli chodzi o temat kanalizacji Cybulino to jest zakończone 

zapotrzebowanie dotyczące opracowania projektu budowlanego i jest już pozwolenie na 

budowę dla tej kanalizacji.  
 

Ad. 8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   
W tym punkcie głos zabrali:  

Radny Radosław Serowski – zaproponował spotkanie Pani Burmistrz w swoim sołectwie w 

celu podjęcia działań w wykupieniu działki od ANR na cele boiska i doprowadzić tę sprawę 

do końca.  W taki sposób na pewno dojdzie do porozumienia pomiędzy gminą a 

mieszkańcami. Rada sołecka jest w stanie dołożyć się z własnych finansów do wykupu tej 

działki. W innych sołectwach są boiska, świetlice, place zabaw, a w sołectwie Stare Borne nie 

ma nic.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że temat ten jest pod kontrolą. W 

porozumieniu z radą sołecką jest informacja, że wspólnota mieszkaniowa przekaże swoją 

działkę pod plac zabaw. Plac zabaw został zaplanowany na 2012 rok i zostanie wykonany w 

miejscowości Stare Borne. Nie jest jednak to miejsce, o którym mówi Pan radny. Natomiast 

jeżeli chodzi o boisko sportowe to jest mowa o tej działce przy wjeździe do Starego Bornego, 

mogą tu być dwie drogi realizacji tego zadania. Wpłynął wniosek sołectwa Stare Borne, żeby 

te środki, które ma przekazać Energa farmy wiatrakowe z racji deklaracji, którą złożyli na 

jednym z zebrań wiejskich, przeznaczyć te środki na wykup działki od ANR.  

Radny Pan Radosław Serowski zasugerował, że jeżeli dojdzie do przejęcia tej działki od ANR 

to plac zabaw i boisko zrobić w jednym miejscu na tej działce.  
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Pani Burmistrz przyznała zasadność tego wniosku. 

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak – powiedział, że w Bobolicach oświetlenie uliczne świeci się 

za wcześnie i za długo, należy unormować czas oświetlenia. Następna sprawa to przejście 

przez park z ulicy Zielonej do ulicy Szpitalnej jest w bardzo złym stanie, należałoby dokonać 

jego naprawy lub położyć chodnik. Pan radny zaproponował spotkanie u Pani Burmistrz w 

sprawie wystosowanego pisma do RWiK odnośnie podwyżki wody i ścieków, aby uniknąć 

podwyżek w latach następnych. Na zakończenie Pan radny powiedział, że ulice 

Kochanowskiego, Świerczewskiego, Traugutta są podłączone pod burzówkę. RWiK bierze 

pieniądze, a nie oczyszcza kanalizacji. Radny Pan Zdzisław Strzelczak zwrócił się do Pana 

Dyrektora ZUKiO z prośbą o informację, gdy ZUKiO będzie zaczynało naprawę drogi 

gminnej. Pan radny chce widzieć drogę prze naprawą oraz po jej remoncie.      

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że jeżeli chodzi o temat żarówek to oczywiście 

Pan radny ma rację, zostanie to zgłoszone i szybko naprawione. Jeżeli chodzi o przejście 

przez park to ten temat Pani Burmistrz nie deklaruje w obecnym budżecie gminy, ale rozezna 

się w temacie i być może doraźnie można zadziałać. W tym temacie Pani Burmistrz 

skontaktuje z Panem radnym. Jeżeli chodzi o cenę wody i ścieków to zostało wystosowane 

pismo do RWiK z prośbą o ustosunkowanie się do niego, odpowiedź przyszła bardzo 

niesatysfakcjonująca. Podjęto decyzję, że zostanie zorganizowane spotkanie, gdzie zostaną 

zaproszeni przewodniczący Komisji i Rady, Burmistrzowie i Wójtowie gmin wchodzących w 

spółkę RWik, przewodniczący Związku Miast i Dorzecza Parsęty, pełnomocnika ds. 

Realizacji Projektu i innych, żeby spotkać się w tym gronie i przedyskutować temat. Temat 

nieodpuszczany tylko dalej pilotowany, a informacje będą przekazywane na bieżąco.  

 

Radna Pani Małgorzata Piotrowska zapytała czy Pani Burmistrz ma jakieś informacje 

odnośnie funkcjonowania naszego ośrodka zdrowia. Ze względu na chorobę dr Raczyńskiego 

i nieobecność dr Prusińskiego opieka lekarska jest nie do końca zadowalająca dla 

mieszkańców. Pani radna zapytała czy będzie jakieś zastępstwo, czy wiadomo kiedy dr 

Raczyński wróci?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że nie wie o tym, że jest tylko jeden lekarz, 

posiada informacje, że przyjmuje dr Prusiński i dr Cygal, oraz że pracują cały dzień bez 

przerwy. Sytuacja jest opanowana i opieka lekarska przebiega płynnie. Pan dr Raczyński ma 

wrócić do pracy w lutym br.   
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Ad. 9 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice. 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 

 


